
Jacht,  beheer  en
schadebestrijding  in
Flevoland niet meer mogelijk
door  nieuwe
omgevingsverordening

De  Provinciale
Staten van Flevoland heeft afgelopen woensdag een gewijzigde
omgevingsverordening met betrekking tot de wildbeheereenheden
bekrachtigt  die  gelijk  in  werking  is  gesteld.  Er  is  geen
overgangstermijn opgenomen en geen van de wildbeheereenheden
voldoet aan de nieuwe eisen. Dit heeft directe gevolgen voor
de  dagelijkse  werkzaamheden  die  de  jagers  voor  de
grondgebruikers uitvoeren. Jacht, beheer en schadebestrijding
liggen vanaf vandaag in Flevoland volledig stil.
 
Geen één wildbeheereenheid voldoet aan de eis
In  de  nieuwe  omgevingsverordening  is  opgenomen  dat  er  in
Flevoland  ruimte  is  voor  drie  wildbeheereenheden.  Elke
wildbeheereenheid  heeft  een  aangesloten  werkgebied  met  een
duidelijk geografische begrenzing. De huidige WBE Flevoland
omvat de hele provincie en voldoet daarmee niet aan de nieuwe
eis.  De  drie  initiatief-wildbeheereenheden  die  recentelijk
zijn  opgericht  zijn  om  te  voldoen  aan  de  nieuwe
omgevingsverandering  zijn  nog  niet  rechtsgeldig.  Daarnaast
vertegenwoordigd  zij  ook  niet  de  jachthouders  uit  het
werkgebied op democratische wijze. Die steun ligt tot op heden
overduidelijk bij de oude WBE.
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Vrijwel alle jagers in Flevoland zijn lid van de huidige WBE
Flevoland. De Jagersvereniging en de NOJG zijn zeer ongelukkig
met  de  ontstane  situatie  en  ontvangen  veel  vragen.  Hun
achterban uit zorgen en frustratie.

Overgangstermijn
De  leden  van  de  WBE  Flevoland  hebben  eerder  tijdens  de
jaarvergadering al ingestemd met aanpassing van de structuur
en organisatie als de Provincie de verordening zou goedkeuren.
Echter  zou  er  wel  sprake  moeten  zijn  van  een  redelijke
overgangstermijn. Dat is nu niet het geval. WBE Flevoland gaat
daarom een kort geding aanspannen tegen de Provincie Flevoland
om deze te dwingen dat er een reële overgangstermijn komt.
 
Onaanvaardbare situatie
De Jagersvereniging en de NOJG willen dat deze onwerkbare
situatie snel wordt opgelost en steunen het kort geding. Niet
alleen in het belang van hun achterban maar ook voor de boeren
en de terrein beherende organisaties met wie zij samenwerken
om  bijvoorbeeld  de  schade  in  gewassen  te  voorkomen  en  de
verkeersveiligheid  te  borgen.  Daarnaast  verwachten  de
Jagersvereniging en de NOJG dat de provincie alle schades die
optreden tijdens de periode dat er geen gebruik gemaakt kan
worden van de vergunning voor haar rekening neemt.

Meer weten? Neem contact op met de Jagersvereniging. U kunt
bellen naar 033-461 9841 of mailen naar:
Of NOJG neem dan contact op met Eric Römers van de NOJG op
06-53361203

Met vriendelijke groet,

Koninklijke  Nederlandse  Jagersvereniging  &  Nederlandse
Organisatie voor Jacht en Grondbeheer (NOJG)



BIJ12  –  Drogestofprijzen
voorjaarsgras vastgesteld

16 mei 2022

De prijs van het voorjaarsgras is door BIJ12 vastgesteld op 31
cent per kilogram droge stof. Voor biologische voorjaarsgras
bedraagt  de  prijs  57  cent  per  kilogram.  De  bedragen  zijn
respectievelijk 2 en 10 cent hoger dan in het jaar 2021.

Gras

Om het schadebedrag van faunaschade te kunnen bepalen stelt
BIJ12 jaarlijks op verschillende momenten de grasprijs vast.
De grasprijs wordt berekend aan de hand van marktwaarden van
vervangend voer. Als gevolg van de oorlog in de Oekraïne is de
situatie op de voermarkt momenteel erg onrustig. De prijzen
voor vervangend voer zijn sterk gestegen en men verwacht op
korte termijn niet direct een daling. Dit gegeven heeft tot
gevolg dat ook de drogestofprijzen op een historisch hoog
niveau liggen.

Drogestofprijzen

De voorstellen voor de drogestofprijzen worden jaarlijks op
basis van berekeningen opgesteld door Wageningen UR Livestock
Research. De toegepaste methodieken voor berekening van de
gangbare en de biologische drogestofprijzen zijn dezelfde als
in voorgaande jaren. De berekening van de drogestofprijs door
Wageningen UR Livestock Research is gebaseerd op de actuele
voederwaardeprijzen  voor  melkvee,  waarbij  de  WUR  ook  de
verhoudingsprijs voor aankoop snijmaïs ten opzichte van de
voederwaardeprijs heeft berekend.

De reden om deze correctie voor de marktprijs van snijmaïs mee
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te  nemen  is  dat  de  veehouder  in  praktijk  altijd  het
goedkoopste  vervangende  voedermiddel  kan  aanschaffen.  De
marktprijs van snijmaïs ligt op het moment flink lager dan de
vergelijkende krachtvoerprijzen waardoor de stijging van de
grasprijs enigszins wordt gedempt. Anders dan bij de gangbare
bedrijfsvoering  worden  ruwvoedertekorten  in  de  biologische
(rund)veehouderij  niet  gecompenseerd  met  (biologische)
snijmaïs.  Biologische  ruwvoerders  zijn  niet  algemeen
beschikbaar. Hierdoor wordt in de systematiek voor bepaling
van  de  biologische  prijs  alleen  gekeken  naar  de
krachtvoerprijzen.

Mocht u naar aanleiding hiervan nog vragen hebben, kunt u
contact opnemen via communicatie@bij12.nl.

Volg BIJ12 op Twitter en LinkedIn.

Wolf bijt drachtige koe dood
in  buitengebied  Someren
Noord-Brabant
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Dierenarts Stijn van de Born van Herkauwerspraktijk Veterinair
Centrum Someren in Brabant deed dinsdag een schokkende vondst.
In  een  weiland  tussen  Someren  en  Heeze  trof  hij  na  een
telefoontje van een melkveehouder een dode en drie gewonde
drachtige koeien aan. De volwassen koeien zijn vermoedelijk
aangevallen door een wolf.
Dat  was  althans  wel  wat  de  taxateurs  van  BIJ12,  de
uitvoeringsinstantie van de provincie Brabant, vermoeden. Zij
hebben DNA afgenomen bij de dode koe voor verder onderzoek. De
resultaten  volgen  later.  ,,Zij  komen  op  veel  plaatsen  en
zeiden meteen dat het waarschijnlijk om een wolf gaat. Ik kan
me ook geen ander dier bedenken die deze schade aanricht”,
zegt Van de Born. ,,Naar mijn weten hebben in Nederland geen
leeuwen die in het wild leven, dus dan kom ik al snel uit bij
een wolf.”

Stapje verder
En dat is slecht nieuws voor melkveehouders. Een wolf pakte
tot voor kort vooral schapen en soms een geit of kalf. Een
overleden volwassen koe is tot op heden nog niet bekend bij
Van de Born. Hij kwam eerder wel al bij schapenhouders die



zijn getroffen door een wolvenaanval. „We hadden in buurt van
Weert  eerder  te  maken  met  Schotse  Hooglanders  die  waren
aangevallen, het ging om jongvee.” Ook op de schadelijst van
BIJ12 staan op de melding van Van de Born na geen koeien dit
jaar, maar vrijwel alleen schapen.

Van de Born kan maar één conclusie trekken na de vondst van
dode volwassen koe: „De wolf lijkt steeds een stapje verder te
gaan. Ik spreek al met paardenhouders die het niet aandurven
om paard en veulen de wei in te sturen. Ik geef ze daarin
gelijk.  Het  is  niet  dat  we  constant  druk  zijn  met
wolvenaanvallen, maar het komt wel regelmatig voor. De impact,
zowel financieel als emotioneel is groot. Daarom zijn wij de
wolf liever kwijt dan rijk.”

De schade voor de melkveehouder loopt al snel in de duizenden
euro’s. De overleden koe kan straks geen melk meer geven, het
kalf is het bedrijf kwijt. Wat het effect is op de andere
koeien is nog even de vraag. Van de Born houdt de koeien in de
gaten. „Het kan zijn dat ze door de stress te vroeg afkalven,
maar ik denk wel dat ze verwondingen overleven.”

Bossen
In de omgeving van Someren is al langere tijd een wolf actief.
In januari van dit jaar werden meerdere schapen aangevallen.
Van de Born: „We dachten dat de wolf was doorgetrokken, maar
blijkbaar is er nu toch weer eentje actief. Om het om dezelfde
gaat, moet blijken uit het DNA-onderzoek. Er zijn hier bossen
genoeg waar de wolf zich kan verschuilen.”

Bron: Het melkvee
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Vergoeding  faunaschade  aan
boeren steeg in 2021 naar 37
miljoen euro

Provincies hebben in 2021 bijna 37 miljoen
euro  aan  tegemoetkomingen  in  faunaschade  uitgekeerd  aan
boeren. Dat is ruim 5 miljoen meer dan het jaar ervoor. Een
belangrijke oorzaak hiervan is de stijging van de prijs van
gras dat door ganzen wordt gegeten. Ook het aantal aanvragen
voor tegemoetkomingen is met 12% toegenomen.

Bijna 19 miljoen euro aan uitkeringen van faunaschade hingen
samen met schade aan grasland veroorzaakt door verschillende
soort  ganzen.  Die  schade  vindt  met  name  plaats  in  de
provincies Friesland en Noord-Holland. Vooral in het voorjaar,
wanneer ganzen het verse gras eten dat net begint te groeien,
ontstaat veel schade.

De schadevergoeding voor boeren is gebaseerd op de kosten die
zij moeten maken om vervangend voer te kopen. De hoogte van de
schade is dus niet alleen afhankelijk van de hoeveelheid gras
die door ganzen wordt opgegeten, maar is ook gerelateerd aan
wereldwijde prijzen voor veevoer. De prijs voor gras is in
2021 gestegen van 27 naar 29 cent per kilo.
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eeg  ook  de  schade  veroorzaakt  door  roeken  aan  jonge
maisplanten. In 2019 was daar circa 83.0000 euro mee gemoeid
en in 2021 bijna 750.000 euro. Dit is onder andere het gevolg
van  een  verbod  op  het  gewasbeschermingsmiddel  Mesurol  dat
sinds 2020 van kracht is. BIJ12 laat op dit moment onderzoek
doen naar het gebruik van duurzame alternatieve middelen om
schade door roeken te voorkomen. De resultaten daarvan worden
in het najaar van 2022 verwacht.

De cijfers die BIJ12 naar buiten brengt hebben betrekking op
de periode van 1 november 2020 tot en met 31 oktober 2021. Er
wordt  aangegeven  hoeveel  schadevergoeding  aan  boeren  is
uitgekeerd. Dit is echter niet de totale schade. BIJ12 keert
alleen tegemoetkomingen uit voor schade die door beschermde,
inheemse diersoorten wordt toegebracht. Schade door exoten,
zoals  nijlganzen,  valt  daar  bijvoorbeeld  niet  onder.  Ook
schadegevallen die niet aan de eisen voor een tegemoetkoming
voldoen, of waarvoor om een andere reden geen aanvraag voor
tegemoetkoming is ingediend, zijn niet meegenomen.
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De cijfers van 2021 en voorgaande jaren zijn ook te raadplegen
op de website van BIJ12. Daar is ook de Monitor Faunaschade te
vinden die de mogelijkheid geeft om per provincie, diersoort,
gewas en jaartal faunaschadecijfers op te vragen. Nieuw dit
jaar is dat faunaschadecijfers – onder meer via een kaart –
per wildbeheereenheid op te vragen zijn.

 

bron: BIJ12, 11/05/2022

Landelijke  vrijstelling  vos
weer van kracht in Gelderland

Afgelopen week maakte de Faunabeheereenheid Gelderland bekend
dat het advies om geen gebruik te maken van de landelijke
vrijstelling voor de vos is ingetrokken. Dit betekent dat de
vos in Gelderland vanaf heden weer bejaagd kan worden in het
kader van de landelijke vrijstelling.

De rechtbank Midden Nederland deed in maart de uitspraak dat
de landelijke vrijstelling voor het doden van de vos onbevoegd
in de Regeling natuurbescherming is opgenomen. De rechtbank
verklaarde daarmee de bepaling onverbindend ten aanzien van de
vos. Als gevolg hiervan gaven meerdere Faunabeheereenheden het
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advies om geen gebruik te maken van de landelijke vrijstelling
voor de vos. Op dit moment heeft de minister deze rechterlijke
uitspraak nog niet nader geduid.

De Faunabeheereenheid Gelderland heeft inmiddels besloten het
advies, om de vos niet te beheren, in te trekken na intensief
overleg  met  juristen  en  de  provincie  Gelderland.  De
faunabeheereenheid ziet geen noodzaak meer om geen gebruik te
maken van de landelijke vrijstelling voor het doden van de
vos. Wat dit ingetrokken advies van de Faunabeheereenheid van
Gelderland betekent voor de andere provincies is momenteel
onduidelijk.

Friesland mag een drempel van
20% eigen risico hanteren bij
ganzenschade
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De provincie Friesland mag een drempel van 20% eigen risico
hanteren  bij  boeren  die  in  percelen  die  buiten
foerageergebieden vallen melding maken van schade door ganzen.
Dat heeft de Raad van State woensdag 4 mei bepaald in een zaak
die de boeren hadden aangespannen. Daarmee blijft het oordeel
in een tussenuitspraak die vorig jaar juni werd gedaan in
stand. 

Zes Friese veehouders maakten bij de Raad van State bezwaar
tegen percentage voor eigen risico dat het provinciebestuur
hanteert.  De  rechter  oordeelt  dat  de  boeren  in  de
bezwaarprocedure  bij  de  provincie  onvoldoende  hebben
aangetoond dat ze door het besluit onevenredig zwaar worden
getroffen.

In maart 2020 oordeelde de rechtbank Noord-Nederland wel dat
het Friese college van Gedeputeerde Staten niet goed heeft 
onderbouwd waarom in het algemeen een eigen risico van 20%
passend is.
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Meer informatie is te vinden in de uitspraak van de Raad van
State.

Brede  coalitie  pleit  voor
gecontroleerd  beheer  van  de
wolf

Op initiatief van de Federatie Particulier Grondbezit (FPG)
heeft een brede coalitie van 24 belanghebbenden, het position
paper  ‘Gecontroleerd  beheer  van  de  wolf  noodzakelijk  voor
maatschappelijk draagvlak’ aangeboden aan minister Van der Wal
voor Natuur en Stikstof. Ze vinden dat er in elk geval op twee
belangrijke punten dringend verandering in het beleid moet
komen. De wolvenpopulatie moet gecontroleerd beheerd kunnen
worden, zowel preventief als in geval van schade. Daarnaast
moet het mogelijk worden nulstandgebieden in te stellen waar
wolven verwijderd moeten kunnen worden.

In het position paper wordt gepleit om tot een evenwichtig
beleid met betrekking tot de wolf te komen. Naar de mening van
de ondertekenaars zal dit het maatschappelijke draagvlak voor
de aanwezigheid van de wolf vergroten. De coalitie pleit niet
voor een wolvenvrij Nederland, maar voor gecontroleerd beheer
van de wolf op plekken waar er daadwerkelijk ruimte is voor
een wolvenpopulatie.

https://www.raadvanstate.nl/uitspraken/@130985/202002592-2-a2/#highlight=ganzen
https://www.raadvanstate.nl/uitspraken/@130985/202002592-2-a2/#highlight=ganzen
https://www.nojg.nl/brede-coalitie-pleit-voor-gecontroleerd-beheer-van-de-wolf/
https://www.nojg.nl/brede-coalitie-pleit-voor-gecontroleerd-beheer-van-de-wolf/
https://www.nojg.nl/brede-coalitie-pleit-voor-gecontroleerd-beheer-van-de-wolf/
https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/Logo/logo_fpg_kop_basis.png


Sinds  in  2015  de  eerste  wolf
weer  in  Nederland  werd
waargenomen is de populatie snel
gegroeid. In 2019 zijn de eerste
jongen  hier  geboren.  Inmiddels
bevinden  zich  naar  schatting
ongeveer 30 wolven in Nederland.
Als deze groei zo doorzet, dan zijn er binnenkort meer dan 100
wolven in Nederland.

De  groeiende  populatie  in  Nederland  blijft  niet  zonder
gevolgen. De jongen gaan zwerven als ze volwassen worden.
Juist deze zwervende wolven richten de meeste schade aan.
Wolven maken slachtoffers onder vee, maar ook onder dieren die
ingezet worden voor natuurbeheer zoals zoogkoeien met kalfjes,
paarden, pony’s, Schotse Hooglanders, moeflons en schapen. De
24 ondertekenaars van het position paper willen hierover graag
het gesprek aangaan met de minister.

Naast de FPG bestaat de coalitie uit LTO Nederland, Sectorraad
Paarden, Federatie Vleesvee Nederland, Vereniging Gescheperde
Schaapskudden,  KNJV,  NVP,  Landgoed  Middachten,  Nederlandse
CIC-delegatie, No Wolves Benelux, NOJG, Het Nationale Park de
Hoge  Veluwe,  Agractie  Nederland,  Vereniging  de  Moeflon,
Vereniging Het Ree, N.S.W. Landgoed De Valouwe, Vereniging
Speciale Schapenrassen, Fokkervereniging voor het ruischaap,
Landgoed  Ampse,  Platform  Kleinschalige  Schapen-  en
Geitenhouders,  Landgoed  Huis  Hoog  Deelen,  Vereniging  het
Nederlands  Flevolander  Stamboek,  Nederland  Texelaar
Schapenstamboek  en,  Landgoed  Huis  Noorderheide.

 

bron: Federatie Particulier Grondbezit, 05/05/2022
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Fries  ganzenbeleid  dient
verbeterd en aangescherpt te
worden.

Friesland ontwikkelt nieuw ganzenbeleid. Het provinciebestuur
stelt  Provinciale  Staten  voor  om  vanaf  oktober  2024  het
huidige ganzenbeleid te verbeteren en aan te scherpen.

In  de  winter  verblijven  er  ongeveer  500.000  ganzen  in
Friesland. Dit aantal groeide de afgelopen decennia fors en is
sinds 2013/2014 gestabiliseerd. De schade bedraagt 8,5 tot 10
miljoen euro per jaar.

Doel van het nieuwe beleid is om de schade verder terug te
dringen. De aanpak van de jaarrond verblijvende ganzen wordt
aangescherpt omdat de schade door deze ganzen groeit. Grauwe
ganzen zijn verantwoordelijk voor ongeveer een kwart van de
voorjaarsschade.

Meer gebiedsgericht

Verder is het plan om meer gebiedsgericht te gaan werken.
Grondgebruikers,  jagers  en  terreinbeherende  organisaties
worden gestimuleerd om per gebied met elkaar in overleg te
gaan over de uit te voeren maatregelen.

LTO  Noord-bestuurder  Jan  Teade  Kooistra  riep  de  provincie
woensdag  tijdens  de  commissievergadering  over  de  Friese
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ganzenaanpak op om ervoor te zorgen dat het aanvragen van
schade wordt vergemakkelijkt. Nu wordt er volgens hem nog veel
schade niet uitgekeerd.

Bureaucratisch

‘De  grootste  hobbel  is  dat  boeren  geen  schadevergoeding
aanvragen. Dat doen ze om diverse redenen niet. Ze vinden het
bijvoorbeeld te bureaucratisch. Maar sommige aanvragen worden
ook niet gehonoreerd. Want als je een klein foutje maakt,
krijg je niets meer.’

Ook Faunabeheereenheid Friesland drong aan op het verminderen
van de administratieve lasten.

Kijken naar acties

Bovendien  vindt  secretaris  Peter  de  Vries  van  de
Faunabeheereenheid Friesland dat er geen onderscheid meer moet
worden gemaakt tussen zomer- en winterganzen, maar vooral moet
worden gekeken naar acties zoals verjaging met ondersteunend
afschot of het beheren van populaties. Hij ziet dat jagers
nauwelijks op ganzen schieten.

‘Het schieten van ganzen levert veel imagoschade op. Bovendien
kunnen jagers nergens heen met het vlees. Proeven om ganzen te
vangen  waren  ook  geen  succes.’  De  Vries  hamert  op  het
opstellen van een plan voor de schadeaanpak. ‘Het is ook in
het belang van grondgebruikers dat dit van de grond komt.’

Marjolein Samplonius van het ganzencollectief Fryslân riep op
tot een gelijk speelveld voor beheerders binnen en buiten de
foerageergebieden. ‘Polarisatie leidt er alleen maar toe dat
de bereidheid tot samenwerking in het ganzendossier afneemt.’
Provinciale Staten maken volgende week woensdag hun voorkeur
voor het nieuwe ganzenbeleid duidelijk.

bron: Nieuwe oogst

https://www.nieuweoogst.nl/nieuws/2022/04/15/fries-ganzenbeleid-verbeterd-en-aangescherpt


Zo voorkomt u vogelschade aan
ingezaaid maïs

BIJ12– 14 april 2022
Binnenkort  wordt  het  mais  weer  ingezaaid.  Helaas  zijn
kraaiachtigen, zoals kraaien, kauwen en roeken, dol op de
zaden van jonge maisplantjes. In de Faunaschade PreventieKit
voor  kraaiachtigen  van  BIJ12  staan  tips  om  schade  te
voorkomen,  te  beperken  of  te  bestrijden.

Er zijn verschillende manieren en middelen
om schade te voorkomen of te beperken.
Deze staan in de Faunaschade PreventieKit
voor kraaiachtigen. Een voorbeeld is het
plaatsen van vlaggen of knalapparaten of
andere manier van telen. De ene maatregel
is succesvoller dan de andere. Ook is het
belangrijk om verschillende middelen af te
wisselen,  zodat  vogels  er  niet  gewend  aan  raken  en  de
maatregel  geen  effect  meer  heeft.

Kraaiachtigen bestrijden

Als  voorkomen  van  schade  met  preventieve  maatregelen  niet
lukt, mag je in de meeste provincies kraaien en kauwen ook
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bestrijden  door  middel  van  verjaging  met  ondersteunend
afschot.  De  Faunabeheer  Eenheden  en  de  provincies  kunnen
aangeven  welke  maatregelen  zijn  toegestaan.  Wanneer  iemand
kiest voor bejaging, is het belangrijk dat de Faunabeheer
Eenheid tijdig op de hoogte is wanneer de mais gezaaid wordt.
Ook  moet  –  als  dat  nodig  is  –  tijdig  een  ontheffing
aangevraagd worden bij de provincie. Bij overlast van roeken
moet in vrijwel alle gevallen een ontheffing voor verjaging
bij de provincie worden aangevraagd.

Tegemoetkoming binnen 7 dagen aanvragen

Een  tegemoetkoming  in  faunaschade  moet  tijdig  worden
aangevraagd bij BIJ12. Zij regelen de afhandeling namens alle
provincies. Aanvragen moet binnen 7 dagen nadat de schade aan
gewassen  is  geconstateerd.  Doet  u  dit  later,  dan  kan  dit
betekenen dat de schade niet meer goed is vast te stellen en
dat u geen tegemoetkoming krijgt. Een aanvraag kan worden
ingediend via het online portaal MijnFaunazaken. Zodra een
aanvraag bij BIJ12 binnen is, neemt een taxateur binnen enkele
dagen contact op. Om voor een tegemoetkoming in aanmerking te
komen, is het soms verplicht een ontheffing aan te vragen. De
regels hiervoor verschillen per provincie, zie onderstaande
tabel. Een ontheffing kunt u aanvragen bij de FBE.

Bekijk  hier  het  overzicht  van  de  mogelijkheden  per
provincie om roeken te bestrijden.

Overzicht Faunabeheereenheden Nederland

Provincie
Ontheffingsaanvraag

nodig?
Faunabeheereenheid

Drenthe Ja https://drenthe.faunabeheereenheid.com/

Flevoland Ja https://www.faunabeheereenheid.nl/flevoland

Fryslan Nee https://friesland.faunabeheereenheid.com/

Gelderland Ja https://www.faunabeheereenheid.nl/gelderland

Groningen Nee https://groningen.faunabeheereenheid.com/

Limburg Ja https://limburg.faunabeheereenheid.com/

https://www.bij12.nl/onderwerpen/faunazaken/schade-bestrijden/adequaat-gebruik-ontheffing/
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https://mijnfaunazakenbij12.nl/
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Noord-Brabant Ja https://www.faunabeheereenheid.nl/noordbrabant

Noord-Holland Ja https://fbenoordholland.nl/

Overijssel Nee https://overijssel.faunabeheereenheid.com/

Utrecht Nee https://www.faunabeheereenheid.nl/utrecht/

Zeeland Ja https://www.faunabeheereenheid.nl/zeeland

Zuid-Holland Nee https://www.fbezh.nl/

Subsidieregeling  en
gebiedscommissie  voor
schadepreventie  wolf  in
Friesland

Vanaf 12 april kunnen dierhouders in Friesland
gebruik maken van een subsidie voor de aanschaf
van preventiemaatregelen om schade door een wolf
te voorkomen. Dat kan in het door Gedeputeerde
Staten vastgestelde wolvengebied, waar de kans op
wolvenactiviteiten het grootst is. Grofweg gaat
het om het gebied tussen de A7, de A32 en de grens
met Drenthe. Het provinciebestuur stelt hiervoor
200.000 euro beschikbaar.

https://www.faunabeheereenheid.nl/noordbrabant
https://fbenoordholland.nl/
https://overijssel.faunabeheereenheid.com/
https://www.faunabeheereenheid.nl/utrecht/
https://www.faunabeheereenheid.nl/zeeland
https://www.fbezh.nl/
https://www.nojg.nl/subsidieregeling-en-gebiedscommissie-voor-schadepreventie-wolf-in-friesland/
https://www.nojg.nl/subsidieregeling-en-gebiedscommissie-voor-schadepreventie-wolf-in-friesland/
https://www.nojg.nl/subsidieregeling-en-gebiedscommissie-voor-schadepreventie-wolf-in-friesland/
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schaf van materiaal om schade aan landbouwdieren door de wolf
te voorkomen. Bijvoorbeeld voor het plaatsen van elektrische
rasters. Dierhouders die vanaf 14 december 2021 preventieve
maatregelen hebben aangeschaft, kunnen onder voorwaarden met
terugwerkende kracht ook een aanvraag indienen.

Daarnaast is in de subsidieregeling een ‘calamiteitenregeling’
opgenomen. Hierdoor kan een grondeigenaar die te maken krijgt
met veel schade en net naast het vastgestelde gebied ligt, ook

https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/2021/11/Wolfwerend-omheining-schapen-.jpg


tijdelijk gebruik maken van de subsidieregeling. Er moet dan
sprake zijn van drie aanvallen binnen 7 dagen, in één of twee
aan elkaar grenzende gemeentes. Daarbij moeten één of meerdere
dieren gedood zijn en door BIJ12 beoordeeld als ‘dood door
wolf niet uit te sluiten’. Een aanvraag moet binnen 2 weken na
de derde aanval binnen zijn. 

De Projectgroep Preventie Wolvenschade Fryslân wordt officieel
omgevormd tot de Gebietskommisje Wolf. Nu er een wolvengebied
is  aangewezen,  gaat  de  commissie  aan  de  slag  met  een
schadepreventieplan voor dat gebied. In dat plan komen onder
andere  maatregelen  te  staan  om  schade  door  de  wolf  aan
landbouwdieren zoals schapen te voorkomen. Ook wordt er een
wolvenconsulent aangewezen. Deze wolvenconsulent kan houders
van landbouwdieren kosteloos op maat adviseren en biedt hulp
bij het aanvragen van een subsidie.

In  Friesland  is  geen  wolf  gevestigd,  maar  de  in  Drenthe
gevestigde wolf is ook in het zuidoosten van de provincie
gezien. Daarom zet Gedeputeerde Staten in op deze actiepunten.
In totaal kost het de provincie 344.000 euro tot en met 2024. 

 

bron: Provincie Friesland, 24/03/2022

Update Haas en Konijn op de
Rode Lijst en de landelijke
vrijstellingen
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De landelijke vrijstelling en de uitspraak van de
rechtbank Midden-Nederland hierover, dat de vos op
onbevoegde wijze was opgenomen in de ministeriële
regeling heeft gezorgd voor veel onrust en ook van
willekeurige beslissingen door het opschorten van
de  in  landelijke  vrijstellingen  genoemde
diersoorten  door  verschillende  provincies  in
Nederland.

In  de  provincies  Gelderland,  Utrecht,  Noord
Brabant en nu ook Zuid-Holland mag de vos niet
beheerd mag worden op basis van de landelijke
vrijstellingen. De provincies Drenthe en Groningen
zijn  nog  een  stap  verder  gegaan  en  hebben  de
bestrijding  van  alle  soorten  op  de  landelijke
vrijstellingslijst  op  opgeschort.  De  overige
provincies  hebben  de  minister  gevraagd  omtrent
meer duidelijkheid en hier kan dan ook uitvoering
van de landelijke vrijstelling plaats vinden en/of
er wordt er niet op gehandhaafd.
 

Procedure Raad van State

Inmiddels loopt er ook een procedure bij de Raad van State, de
hoogste  bestuursrechter,  over  de  houdbaarheid  van  de
landelijke vrijstelling door het hoger beroep van de provincie
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Utrecht.  Zowel  de  NOJG  als  de  Jagersvereniging  volgen
uiteraard beide zaken op de voet en merken dat er toch nogal
wat vraagtekens zijn, daar de Raad van State juridisch de zaak
geheel  anders  benaderd  dan  de  rechtbank  Midden-Nederland,
waarbij door één van de rechters de uitspraak van de rechtbank
Midden Nederland in twijfel werd getrokken. Wij vinden zoals
ook in de brief aan de Minister is gevraagd om duidelijkheid
te hierin te scheppen.

 

Kamervragen

De Tweede Kamerleden Roelof Bisschop (SGP) en Thom van Campen
(VVD) hebben schriftelijke vragen gesteld aan de minister voor
Natuur en Stikstof over het jachtbeleid naar aanleiding van de
problemen door een rechterlijke uitspraak over de landelijke
vrijstellingen,  nieuwe  inzichten  in  de  hazenpopulaties  en
twijfels over de kwaliteit van de gebruikte data voor de Rode
Lijst.    2022Z04623 (ingezonden 11 maart 2022)

De parlementariërs vragen de minister om recente publicaties
te betrekken bij de nu lopende analyse van een studie naar
wildsoorten. Hieruit blijkt dat vooral de hazenpopulaties veel
groter zijn dan in eerdere onderzoeken werd aangenomen. Verder
worden bij de vraagstelling over de kwaliteit van de data die
zijn gebruikt voor de eind 2020 verschenen Rode Lijst, ook
kanttekeningen  geplaatst  bij  de  keuze  van  1950  als
referentiejaar. SGP en VVD hebben de minister gevraagd of zij
deze  relevante  nieuwe  inzichten  betrekt  bij  haar
beleidsafwegingen.

Hoewel  de  minister  heeft  aangegeven  dat  de  vragen  van  de
Kamerleden niet tijdig te kunnen beantwoorden, deed zij enkele
weken  geleden  in  een  persoonlijk  gesprek  met  de
Jagersvereniging,  LTO,  PFG  en  NOJG  de  toezegging  de
stakeholders  te  willen  betrekken  bij  ambtelijke  overleggen
omtrent de actuele problematiek rond landelijke vrijstellingen

https://www.nojg.nl/wp-admin/post.php?post=21388&action=edit
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en provinciale ontheffingen. De minister wil de tellingen van
wildsoorten verbeteren en standaardiseren, waarbij ook nieuwe
inzichten  en  moderne  methodes,  zoals  warmtebeeldtellingen
benut moeten worden.

 

WEnR-rapport

De Jagersvereniging heeft voor wetenschappelijke onderbouwing
van  de  argumentatie  een  rapport  laten  opstellen  door
gerenommeerd bureau in Nederland. Wij wachten daarom ook op de
uitkomsten van het WEnR-onderzoek en hopen dan ook zeer dat
alle betrokken stakeholders  zoals de Jagersverenigingen, de
Federatie  Particulier  Grondbezit  en  LTO  Nederland  ook  hun
zienswijze  op  dit  rapport  kunnen  indienen  en  niet  alleen
binnen het Ministerie behandeld wordt.

CDA wil wolf-vrije gebieden
PERSBERICHT CDA

De problematiek rond de wolf wordt steeds ernstiger en daarom
wil het CDA regulering van de wolf, aanpassing van beschermde
status en nieuwe maatregelen. Afgelopen week zijn er weer
drachtige schapen gedood en verscheurd door een wolf. Nu in de
provincie Friesland. In andere provincies zijn al eerder veel

https://www.nojg.nl/cda-wil-wolf-vrije-gebieden/
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schapen gedood en verscheurd. Het CDA wil dat de provincies
gaan inzetten op wolf-vrije gebieden en betere bescherming van
schapen en ander vee tegen de wolf. Dit moet meegenomen worden
in  de  update  van  het  wolvenplan  van  het  Interprovinciaal
Overleg (IPO).

Dit  is  een  gezamenlijke  oproep  van  CDA  Statenleden,  CDA
gedeputeerden  Henk  Jumelet  (Drenthe)   en  Peter  Drenth
(Gelderland) en CDA Tweede Kamerlid Derk Boswijk. ,,Met name
voor de schapenhouders is de situatie ernstig en is actie
noodzakelijk.  Momenteel  leven  er  15  tot  20  wolven  in
Nederland. De financiële schade bedraagt landelijk inmiddels
al  meer  dan  75.000  Euro  maar  daarnaast  is  de  angst  en
onzekerheid over behoud van de kuddes onder dierhouders in
diverse  provincies  zeer  groot,  zegt  Statenlid  Willemien
Koning.

De CDA woordvoerders roepen daarnaast minister Christianne van
der Wal (Natuur en Stikstof) op om bij de Eurocommissaris op
EU  niveau  aan  te  dringen  op  extra  maatregelen  om  de
wolvenoverlast tegen te gaan. De bescherming van de wolf is
geregeld in de habitatrichtlijn bij de EU. ,,Het niveau van
bescherming van de wolf moet op Europees niveau minimaal 1 en
liefst 2 tredes naar beneden. Als dat niet gebeurd komen ook
N2000 doelstellingen in gevaar omdat die in diverse gebieden
alleen  behaald  worden  met  begrazing  door  schapen,’’  aldus
Tweede Kamerlid Derk Boswijk. Op maandag 28 februari  2022
behandelde de EU-commissie landbouw en plattelandsontwikkeling
een resolutie over de bescherming van veehouderij en wolven in
Europa.  Daar  heeft  CDA-Europarlementariër  Annie  Schreijer-
Pierik ook gepleit voor betere regulering van de wolf.



In 2018 heeft de wolf
zijn  herintrede
gedaan in Nederland.
Waar de wolven eerst
nog  in  grotere
natuurgebieden  in
Duitslands en midden

Europa  bleven,  zwerven  zij  nu  in  veel
provincies  in  Nederland  rond.  De  gevolgen  hiervan  zijn
merkbaar op het platteland waar de wolven vooral veel schapen
toetakelen  en  lak  hebben  aan  veiligheidsmaatregelen  die
veehouders  treffen.

De CDA-politici achten het niet mogelijk op dit moment om de
wolf  uit  Nederland  te  verbannen  maar  willen  zo  spoedig
mogelijk regulering met wolf-vrije gebieden om de situatie te
verbeteren. ,,Het plaatsen van afrastering rondom de weides
waar de schapen lopen, is op lange termijn geen afdoende optie
omdat veel kuddes steeds verweid worden naar andere percelen
en omdat de wolven over hoge hekken heen kunnen springen. Alle
percelen afrasteren met hoge hekken is ook niet wenselijk
omdat andere dieren zich dan ook niet meer kunnen verplaatsen,
‘’  zegt  Arjan  Tolkamp,  Statenlid  provincie  Gelderland.
‘’Zolang er nog geen sprake is van wolf-vrije gebieden moet er
echter  wel  voldoende  vergoeding  beschikbaar  zijn  voor  het
plaatsen van hekwerk, voor de arbeid die daarmee gemoeid is en
voor het vergoeden van de schade.’’

Provinciale CDA woordvoerders
 

Groningen – Jesper Bergsma 06-18562201
Friesland – Attje Meekma – 06-23737233
Drenthe – Eline Vedder – 06-28487660
Overijssel – Jeroen Piksen – 06-22267257
Gelderland – Arjan Tolkamp – 06-13475262
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Brabant – Tanja van de Ven – 06-10109908
Limburg – Ingrid Voncken – 06-51361005
Flevoland – Chris Schotman – 06-23988260
Zeeland – Anton Geluk – 06-22405212
Zuid-Holland – Jaco Kastelein – 06-13232775
Utrecht – Marije Stegenga – 06-44988544
Noord-Holland – Willemien Koning – 06-23121275

Meer  nestsucces  bij
weidevogels  door  beheer
steenmarters in Friesland

 

Het  beheer  van  steenmarters  zorgde  afgelopen  seizoen  in
Friesland voor meer uitgekomen weidevogeleieren en overlevende
kuikens. Dat blijkt uit verschillende onderzoeken en pilots
binnen de provincie Friesland. Betrokken partijen evalueren
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dit jaar de pilots en de uitkomsten van de onderzoeken van de
afgelopen jaren om de verdere koers van het steenmarterbeheer
te bepalen. Provinciale Staten worden daar in de herfst van
2022 over geïnformeerd.

Het  afgelopen  jaar  zijn  bij  wijze  van  pilot  in  13
weidevogelgebieden  steenmarters  gevangen   In  het  gebied
Soarremoarre  is  nu  4  jaar  op  rij  te  zien  dat  meer
weidevogeleieren uitkomen als steenmarters verwijderd worden.
In 2021 waren dat 14 steenmarters. Dat zorgde ervoor dat 37%
meer weidevogeleieren uitkomen  ten opzichte van 2017, het
jaar van de nulmeting.

De  steenmarterpilot  is  verder  uitgebreid  naar  de
Workumerwaard, Skriezekrite Idzegea, Skrok & Skrins en Runom,
Fjûrlannen,  St.  Johannesga,  Lytse  Deelen,  Feanhoop,
Janssenstichting,  De  Ontginning,  Raard,  Kollum  en
Zwagermieden.  Hier  werden  vorig  jaar  141  steenmarters
gevangen. In 8 van de 12 gebieden zorgde dat voor een afname
van predatie. Ongeveer 70% van de nesten kwam uit. In de
andere  4  gebieden  was  die  afname  niet  te  zien.  Dat  kwam
bijvoorbeeld  doordat  in  verhouding  meer  vossen  de  nesten
leeghaalden.

Met behulp van 3800 nestcamera’s is in 50 weidevogelgebieden
het aandeel van de steenmarter bij het leeghalen van de nesten
onderzocht. De afgelopen 4 jaar had de steenmarter over al die
gebieden het grootste aandeel. In het zuiden en oosten van de
provincie had de vos ook een behoorlijk aandeel. Verder werden
zwarte kraai, bruine rat, huiskatten en kleine marters zoals
hermelijn gezien.

Ook is onderzocht of kleine marters zoals hermelijn, wezel en
bunzing meer nesten zouden leeghalen als er meer steenmarters
gevangen  zouden  worden.  De  aanleiding  was  een  verhoogde
nestpredatie door deze soorten in 2020. Onderzoek wijst uit
dat er geen direct verband is, maar dat het mogelijk door de
vele muizen dat jaar kwam. Afgelopen jaar nam de nestpredatie



door de kleine marters weer af.

Dit jaar vindt er ook steenmarterbeheer plaats bij Bolsward,
Meamerter- en Wammerterpolder, Anjumerkolken, Tusken Wâld en
Ie en de Haskerveenpolder. Daar zagen agrarisch collectieven
afgelopen jaar op camera’s dat veel steenmarters de nesten
leeghaalden en dat er een laag broedsucces was. In circa 20
andere  weidevogelgebieden  zullen  collectieven  dit
weidevogelseizoen  ook  met  nestcamera’s  nesten  in  de  gaten
houden.

 

bron: Provincie Friesland, 15/03/2022

Informatie  Grauwe-  en
Brandgans  en  landelijk
vrijgestelde  diersoorten
Friesland
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1 april is schadebestrijding mogelijk voor grauwe gans op de
ontheffing overzomerende grauwe gans 2019-2023. Hiervoor moet
een  machtiging  worden  aangevraagd.  De  machtiging  aanvraag
wordt vandaag opnieuw opengesteld. Afschot mag plaatsvinden
van 1 uur voor zonsopkomst tot 1 uur na zonsondergang. Gebruik
van lokmiddelen is toegestaan.

Brandgans
Verder blijft schadebestrijding op brandgans mogelijk op de
provinciale  vrijstelling.  Dit  duurt  nog  tot  1  juni  2022.
Afschot mag plaatsvinden van een half uur voor zonsopkomst tot
12 uur ’s middags.

Canadese gans, houtduif, kauw, konijn en roek
Voor de landelijk vrijgestelde soorten Canadese gans, houtduif
(buiten  het  jachtseizoen),  kauw  en  konijn  en  voor  de
provinciaal vrijgestelde roek is nog niets veranderd. Op deze
soorten mag nog steeds GEEN afschot plaatsvinden. Het wachten
blijft op een goedgekeurd faunabeheerplan.

Goedkeuring faunabeheerplan schadebestrijding 2022-2026
Aan dit eerder door de FBE vastgestelde faunabeheerplan wordt
op verzoek van de provincie opnieuw (door de FBE) gesleuteld.

https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/Faunafoto/canada-geese-348290_1280.jpg


Doel hiervan is om het faunabeheerplan zowel juridisch als
inhoudelijk  robuuster  te  maken  voor  bezwaarschriften.  De
provincie heeft daarvoor een aantal concrete aandachtspunten
aangegeven. De FBE vindt deze de moeite en het uitstel waard.

Provincie  Utrecht  in  hoger
beroep tegen uitspraken over
ontheffingen
schadebestrijding vos etc.

https://www.nojg.nl/provincie-utrecht-in-hoger-beroep-tegen-uitspraken-over-ontheffingen-schadebestrijding-vos-etc/
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Het provinciebestuur van Utrecht gaat in hoger
beroep  tegen  rechterlijke  uitspraken  over
ontheffingen voor schadebestrijding. De provincie
wil  van  de  Raad  van  State  definitieve
duidelijkheid  over  de  wijze  waarop
ontheffingsaanvragen  voor  schadebestrijding
beoordeeld moeten worden.
Om belangrijke schade aan onder andere weidevogels, vee en
landbouwgewassen  te  voorkomen,  heeft  de  Faunabeheereenheid
Utrecht verschillende ontheffingen gekregen om diersoorten te
beheren.  Enkele  dierenbeschermingsorganisaties  hebben
hiertegen bezwaar gemaakt en vervolgens beroep ingesteld bij
de rechtbank Midden-Nederland. De rechter heeft deze beroepen
gegrond  verklaard.  Hierdoor  kunnen  de  ontheffingen  voor
vossen,  wilde  zwijnen  en  knobbelzwanen  niet  meer  worden
gebruikt.

Verstrekkende gevolgen

https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/Faunafoto/geschoten-vossen.jpg


De uitspraken hebben verstrekkende gevolgen onder andere voor
het gebruik van de landelijke vrijstelling, het provinciale
nulstandbeleid voor wilde zwijnen en de wijze waarop moet
worden beoordeeld wanneer er sprake is van belangrijke schade.

Duidelijkheid over aanvraag van ontheffingen

Door de uitspraak te toetsen bij een hogere rechter, hoopt de
provincie definitieve duidelijkheid te krijgen over de wijze
waarop ontheffingsaanvragen voor schadebestrijding beoordeeld
dienen te worden.

De rechter heeft vorige maand de door de provincie aan de
Faunabeheereenheid  Utrecht  verleende  ontheffing  voor  het
afschieten van vossen, zwanen en zwijnen gegrond verklaard.
Dit betekende dat de ontheffingen met onmiddellijke ingang
werden vernietigd en dat er geen vossen, zwanen en zwijnen
meer ogen worden geschoten ter bestrijding van schade. De
rechtszaak was aangespannen door diverse dierenorganisaties.

De  Faunabeheereenheid  Utrecht  had  al  jaren  diverse
ontheffingen  van  de  provincie  om  bepaalde  diersoorten  die
schade veroorzaken te bestrijden. Het reguleren van dieren
zoals vos, knobbelzwanen en wilde zwijnen geldt als middel om
schade  aan  bijvoorbeeld  de  weidevogelstand,  vee  en
landbouwgewassen  binnen  de  perken  te  houden.

Vossen worden gezien als gevaar voor het voortbestaan van
weidevogels als grutto en tureluur, omdat de roofdieren veel
kuikens doden. Knobbelzwanen zijn niet populair bij boeren
omdat  ze  grasland  beschadigen.  Wilde  zwijnen  komen  in  de
provincie Utrecht nog niet voor, maar Utrecht hanteerde tot nu
toe de nulstand, wat betekent, dat de wilde zwijnen die vanaf
de  Veluwe  naar  de  Utrechtse  Heuvelrug  trekken  gedood  mag
worden.

Er worden in de provincie Utrecht jaarlijks zo’n 700 vossen
geschoten en plus minus 800 knobbelzwanen.  Wilde zwijnen
komen in Utrecht nog niet voor.



bron: Provincie Utrecht

Maatregelen in Alblasserwaard
om aanrijdingen met reeën te
voorkomen

Bron: Provincie Zuid-holland
 
Gepubliceerd op 24 maart 2022
 
Langs  diverse  provinciale  wegen  in  de  Alblasserwaard  zijn
waarschuwingsborden  geplaatst  en  worden  de  bermen  breder
gemaaid om aanrijdingen met reeën te voorkomen.

De provincie deed dit op advies van de Wildbeheereenheden in
het gebied, die signaleerden dat het aantal aanrijdingen flink
toeneemt. Extra maatregelen worden nog onderzocht.
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Het gaat goed met de reeën in de Alblasserwaard, maar dit
heeft ook een keerzijde. Zo heeft de toename van het aantal
reeën gevolgen voor de verkeersveiligheid. Waar in 2018-2019
in het gebied nog 9 aanrijdingen werden geregistreerd, is dat
aantal in 2020-2021 gestegen naar 33. Met name in het voorjaar
(mei/juni) en in augustus verplaatsen de jonge mannetjes zich
naar nieuwe territoria en ze steken dan in de schemer de wegen
over. Dan is er nog relatief veel verkeer op de weg, met alle
gevolgen van dien. De Wildbeheereenheden (WBE) Alblasserwaard
West  en  Oost  hebben  daarom  de  wegbeheerders  benaderd  om
gezamenlijk  te  bekijken  hoe  aanrijdingen  met  reeën  zoveel
mogelijk beperkt kunnen worden.

Bewustwording en zichtbaarheid
Voor het voorkomen van aanrijdingen is het belangrijk dat
automobilisten weten dat de reeën er zijn en er rekening mee
houden dat zij zomaar de weg over kunnen steken. Daar zijn de
maatregelen  dan  ook  voornamelijk  op  gericht.  Zo  heeft  de
provincie waarschuwingsborden geplaatst op locaties waar dat
volgens de WBE het meest effectief is. Ook worden de bermen op
sommige plekken vaker en breder gemaaid, voor beter zicht. De
provincie en de WBE zijn nog in gesprek over andere mogelijke
maatregelen, waaronder wildreflectors. De genoemde maatregelen
moeten  de  verkeersveiligheid  vergroten  en  passen  in  het
faunabeheerplan reeën (verwijst naar een andere website), dat
eerder door Gedeputeerde Staten is goedgekeurd.

Meer informatie
Wat moet u doen bij het aanrijden van wild?

Bel direct de politie 09008844.
Bel  ook  de  politie  als  het  dier  na  de  aanrijding
wegloopt.
Probeer zo goed mogelijk de locatie door te geven.
Wacht de komst van de politie af.

Hoe kunt u een aanrijding voorkomen?

https://www.fbezh.nl/ree-fbp/
https://www.fbezh.nl/ree-fbp/


Houd u aan de adviessnelheid.
Let op de wildsignaleringsborden.
Houd uw hond aan de lijn. Ook loslopende honden kunnen
de oorzaak zijn van aanrijdingen, doordat zij het wild
opjagen.


